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Miljøministerens svar på spørgsmål nr. 373 (alm. del) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 373 
Vil ministeren tage kontakt til de store importører af pesticider og undersøge 
om der i indeværende år på nuværende tidspunkt er solgt større mængder 
pesticider end normalt, fx sammenlignet med gennemsnittet for de seneste 
tre år, og herunder hvorvidt især salget af fungicider (svampemidler) og 
vækstregulerende midler (stråforkortere) er større end normalt? 
 
Svar 
Miljøstyrelsen udarbejder hvert år en rapport over bekæmpelsesmiddelstati-
stikken, der bl.a. meget detaljeret beskriver hvilke aktivstoffer der er solgt i 
det pågældende år og en beregning af behandlingshyppigheden. Bekæm-
pelsesmiddelstatistikken for 2007 forventes at blive offentliggjort til august 
og næste sommer vil vi få et tilsvarende overblik over salget i 2008.  
 
Landmænds indkøb af pesticider er påvirket af en række faktorer: fx prisud-
vikling over året og frygt for manglende leveringsdygtighed fra importører-
nes side. Begge faktorer har været særligt udtalte i år og har været relevan-
te for landmændenes indkøbspolitik. Det er i øvrigt ikke ualmindeligt, at 
landmænd opbevarer væsentlige mængder ubrugte pesticider fra ét år til 
det næste, fx hvis vejrliget har betydet et mindre behov for svampebekæm-
pelse end forventet. En opgørelse som efterspurgt vil derfor ikke bidrage i 
forhold til det overordnede mål nemlig, at pesticidforbruget skal reduceres, 
og det forhold, at regeringen allerede i juni i fjor besluttede at fremrykke 
evalueringen af pesticidplanen. Som bekendt vil denne evaluering finde 
sted i efteråret 2008 og vil bl.a. tage udgangspunkt i en grundig faglig eva-
luering af pesticidplanens mål og virkemidler, som er under udarbejdelse i 
øjeblikket.   
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